
در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد؛

مراسم سوگواری مولای متقیان امام علی)ع( 
در حضور رهبر معظم انقلاب

در سالروز ضربت خوردن مولای متقیان حضرت امیرالمؤمنین 
امام همام،  آن  عزاداری  و  مراسم سوگواری  علیه السلام،  علی  امام 
با حضور قشرهای مختلف مردم و رهبر معظم انقلاب اسلامی، در 

حسینیه امام خمینی )ره( برگزار شد.
حاج  شد،  برگزار  ظهر  نماز  اقامه  از  بعد  که  مراسم  این  در 
احمد چینی به ذکر مصیبت و مرثیه خوانی در عزای مولای متقیان 

حضرت امام علی علیه السلام پرداخت.

لاریجانی: صدا و سیما از طرح مسائل 
اختلافی بین مذاهب پرهیز کند

رئیس مجلس شورای اسلامی از صدا و سیما خواست از طرح 
مسائل اختلافی بین مذاهب پرهیز کند.

علی لاریجانی در جلسه علنی صبح شنبه مجلس در واکنش 
به تذکر نماینده محلات در خصوص طرح مسائل اختلافی از صدا و 
سیما گفت: صدا و سیما باید از طرح مسائل اختلافی بین مذاهب 
زمینه  این  در  را  لازم  دقت  باید  نیز  رسانه ها  همه  و  کند  پرهیز 

داشته باشند.
علیرضا سلیمی نماینده محلات در تذکری گفت: صدا و سیما در 
پخش زنده خود دقت لازم را داشته باشد افرادی که دعوت می کنند 
باید عاقل و دور اندیش باشند و مصالح ملی را رعایت کنند. گاهی 
انگیز  بازاری است و گاهی مسائل اختلاف  و  ادبیات مجریان کوچه 

مذهبی از آنتن زنده پخش می کنند که به مصلحت نیست.
ماه   ۶ هر  بود  قرار  گفت:  دیگری  تذکر  در  سلیمی همچنین 
یک بار گزارش برجام به مجلس ارائه شود اما یک سال است که 

گزارشی ارائه نشده است.
رئیس مجلس در این باره نیز گفت: گزارش برجام سر موقع 
ارائه شده و کمیسیون امنیت در حال بررسی آن است تا آن را به 

مجلس ارائه کند.

علاالدین بروجردی: نوعی آشفتگی در 
سیاستگذاری آمریکا وجود دارد 

مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  یک 
مجموعه  در  آشفتگی  و  ریختگی  هم  به  نوعی  اینکه  بیان  با 
سیاستگذاری آمریکا وجود دارد گفت: سیاست ترامپ جنگ نیست. 
اخیر  اقدامات  و  رفتارها  از  تحلیلی  در  بروجردی  علاالدین 
و  ریختگی  هم  به  نوعی  گفت:  ایران  درباره  آمریکایی  مقامات 
را  این  دارد.  وجود  آمریکا  سیاستگذاری  مجموعه  در  آشفتگی 
می توان از جابجایی قابل توجه مسئولان مهم و کلیدی در کابینه 
و  تندرو  فردی  عنوان  به  بولتون  جان  اینکه  کرد.  مشاهده  ترامپ 
جنگ طلب روی کار آمده نمونه دیگری از چنین آشفتگی است. 

چون سیاست ترامپ جنگ نیست.
وی یادآور شد آمریکایی ها در چند سال گذشته در صحنه های 
یمن  در  اکنون  و  سوریه  و  عراق  افغانستان،  همچون  نظامی  مهم 
کشته  هزاران  و  داده  هزینه  دلار  میلیارد  صدها  و  داشته  حضور 
داده اند. لذا دیگر جامعه، افکار عمومی و حاکمیت آمریکا ظرفیت 
تحمل جنگ دیگری را ندارد. البته که از آن به عنوان اهرم فشار 
استفاده کرده و تحلیل می کند. این همان سیاست نخ نمای قدیمی 
می دهند  شماره  و  داده  مذاکره  پیشنهاد  که  است  هویج  و  چماغ 
طراحی  دهنده  نشان  که  داده  انجام  را  اقداماتی  دیگر  طرف  از  و 
از  غافل  است.  ایران  اسلامی  جمهوری  سیاست  در  تغییر  برای 
اینکه سیاست های ما در منطقه منطقی و ضد تروریسم است. ما 
دنبال صلح و آرامش در منطقه بوده و قطعاً این سیاست با چنین 

شگردهایی تغییر نمی کند.
مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  این 
با تاکید مجدد بر اینکه آمریکا دنبال جنگ نیست، گفت: مقامات 
حساس  منطقه  در  اتفاقی  اگر  که  می دانند  خوبی  به  آمریکایی 
نفت  به  که  جهان  اقتصاد  از  مهمی  بخش  دهد  رخ  فارس  خلیج 
گره خورده با مشکل مواجه شده و ضربه محکمی به اقتصاد آمریکا 
وارد می شود. لذا فکر نمی کنم که آمریکا دچار چنین خطایی شود.

وی همچنین با یادآوری اینکه استفاده از فضاسازی روانی با 
هدف اعمال سیاست های آمریکا در منطقه انجام می شود، توضیح 
از برجام به عنوان یک توافقنامه رسمی  داد: آمریکا بعد از خروج 
فشار  که  بود  آن  دنبال  ملل  امنیت سازمان  تأیید شورای  مورد  و 
را  قانونی  غیر  تحریم های  کار  این  برای  دهد؛  افزایش  را  ایران  بر 
انجام  و  آمریکا  ناوهای  انتقال  همچون  اقداماتی  و  کرده  تحمیل 
در  را  بولتون  تندرو همچون جان  عناصر  از سوی  برخی مصاحبه 
پیش گرفت. همه این کارها با هدف تبعیت ایران از آمریکا و تسلیم 

شدن در برابر خواسته هایشان بود.
مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  این 
افزود: اینها همه بدان معناست که مقامات آمریکایی هنوز بعد از ۴۰ 
سال نظام جمهوری اسلامی و ملت ایران را نشناخته و فکر می کنند 
با این سیاست ها در کنار ارائه پیشنهاد مذاکره با هدف فضاسازی 
موهوم روانی در جامعه می توانند سیاست های ما را عوض کنند. اما 

سیاست های ما قانونی، منطقی، شفاف و صریح است.
بروجردی در پایان تاکید کرد که ما در مقابل زیاده خواهی های 
آمریکا در منطقه می ایستیم و از این سیاست های غلط دنباله روی 

نخواهیم کرد.

واقعیتِ جامعۀ آلوده به ریا
ادامه از صفحه اول

قالب  در  اگر  بودند که  نتیجه رسیده  این  به  افراد  این  امثال 
راه  بیشتر  و  بهتر  کارشان  کنند،  معرفی  را  خود  مذهبی  آدم  های 
می افتد. بستن یقه، عقیق دست کردن و ادا کردن کلامت عربی از 
حلق، همچون آسانسوری است که برخی را از طبقه یک به سرعت 
به طبقه های بالا می رساند و این در حالی است که بسیاری برای 

رفتن به طبقه های بالا از پله ها استفاده می کنند.
وقتی در استخدام ها از نماز جمعه، شلوار لی و نداشتن ماهواره 
سخن به میان می آید باید انتظار این را هم داشت که در دادگاه های 

فساد مالی چهره های به ظاهر مذهبی را هم دید.
خیلی از کسانی که در مرحله استخدام هستند، به نماز جمعه 
نرفتند یا خیلی از واجبات و مستحبات خود را انجام نمی دهند اما 
برای اینکه استخدام شوند، می گویند هر هفته نماز جمعه می رویم 

و تا تعقیبات نماز صبح را نخوانیم از سجاده بلند نمی شویم.
متاسفانه جامعه، مردم را به سمت »ریا« هُل می دهد. آنها می بییند 
اگر ریا نکنند کارشان راه نمی افتد. در برخی اداره ها آنهایی که به دنبال 
گرفتن وام و یا تسهیلات هستند، در صف اول نماز حضور پیدا می کنند 

و والضالین را چنان می کشند که همه بشنوند.
همین رفتارها باعث شده است تا ما مردی را که ریشی دارد 
و انگشتری به دست کرده است را مذهبی و دیگری را غیر مذهبی 
بدانیم. این در حالی است که ممکن است فردی که ظاهر عادی 
و حتی غیرعادی دارد بسیاری مذهبی تر از کسانی باشد که ادعای 

مذهبی بودن دارند.
بروید متن این دادگاه  ها را بخوانید و ببینید که این متهمان 

چقدر از انقلاب و امام حسین برای دفاع از خود خرج کردند.
الناس تاکید بسیاری شده است.  در دین اسلام بر روی حق 
اما می بینیم به راحتی توسط کسانی که نام دین را یدک می کشند 

زیر پا گذاشته می شود.
از  بترسیم.  است،  شده  ظاهری  مردم  دین  اینکه  از  باید 
اینکه کسانی که خود را مذهبی معرفی می کنند اما حق مردم را 

می خورند، وحشت کنیم.
کاش قبل از گرفتن هر وامی، استخدام شدن در هر اداره ای 
این بیت حافظ را با خود مرور کنیم که »حافظا می خور و رندی 

کن و خوش باش ولی/ دام تزویر مکن چون دگران قرآن را«

رییس قوه قضاییه در دیدار رییس، دادستان و کلیه 
چشم  دیوان  این  کرد:  تاکید  محاسبات  دیوان  مقامات 

بینای مجلس و مردم است. 
دیوان  الملل  بین  امور  و  عمومی  روابط  گزارش  به 
محاسبات، حجت الاسلام »سیدابراهیم رئیسی« دیروز- 
تبریک  را  )ع(  حسن  امام  ولادت  دیدار  این  در  شنبه- 
گفت و با آرزوی قبولی طاعات و عبادات، از رئیس کل، 
که  کشور  محاسبات  دیوان  مقامات  کلیه  و  دادستان 
و  کرد  تشکر  دارند،  برعهده  را  نظارت  خطیر  مسئولیت 
ابراز امیدواری کرد که در اعتمادآفرینی در جامعه موفق 

باشند.
نقش  اساسی  قانون  در  افزود:  قضائیه  قوه  رئیس 
بسیار مهم نظارت بر بیت المال بر عهده دیوان محاسبات 
بینای مجلس  نهاد چشم  این  و  است  نهاده شده  کشور 
شورای اسلامی و مردم است. وظیفه شما این است که در 
جامعه اعتمادآفرینی کرده و انضباط مالی را برقرار نمائید.
حجت الاسلام رئیسی، عادل آذر را شخصیت علمی 
محاسبات  دیوان  در  وی  حضور  که  دانست  حرفه ای  و 
کشور برای کسب اعتماد عمومی و استقرار انضباط مالی 

فرصت مغتنمی است.
از  و  شمرد  محترم  را  قانون  باید  کرد:  تاکید  وی 
کشور  محاسبات  دیوان  اساسی  قانون  در  که  آنجایی 
نقش نظارتی دارد، باید قوه قضائیه نیز در جهت پیشبرد 
آن  با  کشور  محاسبات  دیوان  وظایف  و  مأموریت ها 
همکاری لازم را داشته باشد و چنین تعاملی البته نافی 

استقلال قوا نیست.
ساز  به  باید  اینکه  بر  تاکید  با  قضائیه  قوه  رئیس 
حسابرسی  داشت:  اظهار  گذاشت،  احترام  وکارها 
دستگاه ها نوعی ساز وکار قانونی است که موجب کشف 
قانون  مسیر  در  بخواهیم  چنانچه  و  می شود  نارسایی ها 

حرکت کنیم باید این حسابرسی ها را محترم بشماریم.

وی با اشاره به اشتراکات کاری قوه قضائیه و دیوان 
محاسبات کشور، تعامل تنگاتنگ این دو نهاد را موجب 
افزایش اعتماد عمومی در جامعه دانست. اگرچه سنگینی 
بودجه  از  بالاتر  بسیار  را  قضائیه  قوه  بر  محوله  وظایف 

اختصاص یافته و عده و عُده این قوه برشمرد.
کشور  محاسبات  دیوان  کل  رئیس  آذر«  »عادل 
الاسلام  حجت  انتصاب  تبریک  ضمن  دیدار  این  در  نیز 
و المسلمین رئیسی به ریاست قوه قضائیه، این انتصاب را 
از سوی مقام معظم رهبری بسیار شایسته خواند و افزود: 
انتصاب حضرتعالی از درون قوه قضائیه به ریاست این قوه 
به دلیل شناخت از درون قوه و همچنین از دستگاه های 
امیدآفرینی  بوده و موجب  اجرایی کشور بسیار شایسته 

شده است.
قضائیه  قوه  کارکرد  و  جایگاه  خصوص  در  وی 
گفت: قوه قضائیه در احکام برنامه ششم و دیگر قوانین، 
به  و  دارد  عهده  بر  زیادی  مسئولیت های  و  مأموریت ها 

بودجه  قضائیه  قوه  در  تحول  برنامه  و  کار  حجم  جهت 
اختصاص یافته تأمین کننده این مأموریت ها و برنامه ها 

نیست.
رئیس کل دیوان محاسبات کشور بیان کرد: پیشنهاد 
دیوان محاسبات کشور اولویت بندی امور و افزایش تعامل 
با دیوان محاسبات کشور جهت ارائه راهکارها است. واضح 
است که عدم تناسب احکام و تکالیف با بودجه اختصاص 
عملکردی  رویکرد  با  را  قضائیه  قوه  بودجه  تفریغ  یافته، 

دچار چالش خواهد کرد.
آذر، درخصوص بودجه ریزی بر مبنای عملکرد نیز 
خاطرنشان کرد: رویکرد کلی کشور استقرار بودجه ریزی 
کشور  محاسبات  دیوان  لذا  می باشد،  عملکرد  مبنای  بر 
جهت  را  خود  دانش  و  امکانات  تمام  که  دارد  آمادگی 
استقرار این نوع بودجه ریزی در اختیار قوه قضائیه قرار 

دهد.
تعاملی  کارگروه  که  داد  پیشنهاد  همچنین  وی 

مشترکی از قوه قضائیه و دیوان محاسبات شکل گیرد.
قوه  به  جرایم  اعلام  و  حسابرسی  زمینه های  *در 

قضائیه، همکاری داریم
تعامل  و  ارتباط  دیوان محاسبات کشور  رئیس کل 
این سازمان با قوه قضائیه را خوب خواند و افزود: در دو 
زمینه حسابرسی و همچنین اعلام جرایم به قوه قضائیه 

همکاری داریم و این تعاملات به خوبی پیش می رود.
»فیاض شجاعی« دادستان دیوان محاسبات کشور 
نیز در این دیدار با تبریک انتصاب حجت الاسلام رئیسی 
گفت: دیوان محاسبات کشور به عنوان یک مرجع فراقوه 
همچنین  و  اسلامی  شورای  مجلس  نظارتی  بازوی  ای، 
ارتباط  دلیل  همین  به  می شود.  محسوب  قضائیه  قوه 

تنگاتنگی بین دیوان محاسبات و این قوه وجود دارد.
دیوان  دغدغه های  از  بخشی  ادامه  در  شجاعی 
یا  له  پرونده های مطروحه  در خصوص  محاسبات کشور 
علیه دولت و بیت المال را در مراجع قضائی تشریح کرد.

دیوان  شرع  حاکم  عبداللهی  دیدار،  این  ادامه  در 
محاسبات کشور نیز ضمن تبریک انتصاب حجت الاسلام 
رئیسی، به رویکردها و عملکرد متفاوت دیوان محاسبات 
در این دوره اشاره کرد و تاکید کرد: تمام اعضای دیوان 
محاسبات کشور حرفه ای و به دور از شائبه های سیاسی 

فعالیت می کنند.
رؤسای  عزیزی  ممبینی،  رازقندی،  همچنین 
هیأت های مستشاری و داودی معاون فنی و حسابرسی 
بطور  کشور  محاسبات  دیوان  اجتماعی  و  عمومی  امور 
انتصاب حجت الاسلام رئیسی به عنوان رئیس  جداگانه 

قوه قضائیه را تبریک گفتند.
در  حضور  برای  قضائیه  قوه  ریاست  از  پایان،  در 
دعوت  کارکنان  با  نشست  برگزاری  و  محاسبات  دیوان 
بعمل آمد که با استقبال وی روبرو شد و دستور لازم را 

برای برگزاری این دیدار صادر کرد.

نماینده ایران در سازمان ملل گفت: تحریم های غیرقانونی به مردم ایران 
لطمه می زند، اما سیاست های ایران را تغییر نمی دهد.

در  ملل  سازمان  در  ایران  دائم  نماینده  و  سفیر  روانچی  تخت  مجید 
واشنگتن پست نوشت: با شرایط موجود، کدام ملت عاقلی به پیشنهاد آمریکا 
برای گفت وگو اعتماد می کند؟ سیاست فشار حداکثری آمریکا شکست خورده 

است. متن کامل این نوشتار به شرح زیر است:
به  مربوط  معافیت های  متحده  ایالات  ماه(،  اردیبهشت   ۱۲( مه   ۲ روز 
واردات نفت از ایران را متوقف کرد. این تصمیم گام دیگری در راستای جنگ 
اقتصادی ایالات متحده علیه ایران بود. سیاست فشار حداکثری برای ایجاد 
با شرایط  ایران برای ورود به مذاکره  ایران و وادار کردن  اقتصاد  اختلال در 
جایگزین  جدید،  هسته ای  معاهده  یک  تا  شد  اعمال  متحده  ایالات  مدنظر 
توافق سال ۲۰۱۵ که با دولت اوباما و پنج قدرت جهانی، مذاکره شده بود، 

شود.
ایران این آخرین اقدام غیرقانونی آمریکا را نیز مردود دانست، همانطور 
که سال گذشته نیز خروج ایالات متحده از توافق هسته ای، یعنی برنامه جامع 
اقدام مشترک یا برجام را رد کرده بود. ایران همواره خروج آمریکا از برجام 
را نقض فاحش قوانین بین المللی و از جمله قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت 

سازمان ملل متحد دانسته است.
در واقع، تصمیم ایران برای ماندن در توافق هسته ای، علی رغم خروج 
ایالات متحده از آن، به درخواست های کشورهای اروپایی انجام شد تا به آنها 
فرصت کافی برای جبران آنچه ایران در اثر خروج یکجانبه و عدم پایبندی 

آمریکا به تعهداتش از دست داده بود، را بدهد.
کشور متبوع من یکسال صبورانه منتظر منتظر ماند، ولی هیچ گونه اقدام 
جبرانی اقتصادی ملموس را دریافت نکرد. به همین دلیل، ایران گزینه دیگری 
جز توقف برخی از تعهدات خود نظیر رعایت محدودیت میزان ذخایر اورانیوم 
با غنای پایین و همینطور ذخایر آب سنگین برای مدت دو ماه ندید، در حالی 
که هنوز به اعضای باقیمانده در برجام، و به ویژه اروپا، مهلت دیگری را داده 
است تا تعهدات خود را بر اساس این توافق به طور کامل به انجام برسانند 
و زیان های ایران را جبران کنند. استدلال اساسی ما این است که از ما و در 
واقع از هیچ شخص عاقل دیگری نمی توان انتظار داشت که یکطرفه به یک 

توافق چند جانبه پایبند بماند.
رویکرد ایالات متحده نسبت به ایران فاقد انسجام بوده و روشن نیست. 
این یک  بیمارگونه هدایت می شود.  با یک خصومت  این سیاست  در عوض، 

از  برخی  و  آمریکایی  بلندپایه  مقامات  از  تعدادی  که  نیست  مخفی  موضوع 
رهبران خاورمیانه ای به رئیس جمهور آمریکا، فشار می آورند که یک سیاست 
تند و سخت در قبال ایران اتخاذ کند و حتی خواستار تغییر رژیم در ایران 

شده اند.
این گروه، از آنچه که ما آن را گزارش های اطلاعاتی جعلی می خوانیم، 
ایران مسؤول همه مشکلات  استفاده می کنند که  باور غلط  این  اثبات  برای 
خاورمیانه است و اینکه باید با هر وسیله و هزینه ای و حتی اقدام نظامی با 

ایران مقابله کرد.
به  اتکا  نتیجه  فارس،  خلیج  به  متحده  ایالات  جنگی  ناو  اخیر  اعزام 
حتی  که  است  حالی  در  این  است،  جعلی  اطلاعاتی  گزارش های  همین 
حمایت  جعلی  گزارش های  این  از  هم  آمریکا  متحدان  و  کنگره  اعضای 

نکرده اند.
اخیراً، من توجه آقای آنتونیو گوترش، دبیر کل سازمان ملل متحد را به 
نیاز به ایجاد یک ساختار امنیتی در خلیج فارس جلب کردم. در عین حال 
خیلی روشن می گوئیم که با وجودی که ما تمایلی به جنگ در منطقه، نه با 
ایالات متحده و نه با هر کشوری دیگر نداریم، ولی به شدت در برابر هر گونه 

تجاوز علیه کشورمان ایستادگی خواهیم کرد.
به نظر می رسد علی رغم دیدگاه برخی از همکاران نزدیک ترامپ، وی 
ما  به  نسبت  وی  رویکرد  حال،  این  با  باشد.  نداشته  را  ایران  با  جنگ  قصد 
دیگر  مواقع  برخی  در  و  می کند  تهدید  را  ما  اوقات  بعضی   - است  متناقض 

خواستار گفتگو می شود.
پیشنهاد ایالات متحده در مورد گفتگو با ایران، سه مانع عمده در پیش 

رو دارد:
اول آنکه تاریخ نشان می دهد که مذاکرات واقعی و سازنده نمی تواند زیر 
سایه ارعاب، اجبار و تحریم ها شکل بگیرد. گفت و گو وقتی می تواند موفقیت 
از موضع  آمیز باشد که هر دو طرف به اصل احترام متقابل پایبند باشند و 

برابر مذاکره کنند.
دوم اینکه دولت ترامپ با صدای متحد در مورد نیاز به گفتگو با ایران 
صحبت نمی کند. کسانی که مشتاق تحریک برای یک درگیری هستند، تلاش 

می کنند تا امکان هرگونه گفتگوی مفید و معنی دار را تخریب کنند.
و سرانجام اینکه، خروج ناگهانی ترامپ از توافق هسته ای برجام در سال 
قبل که بدون هیچ دلیل موجهی و علی رغم مخالفت یکپارچه جامعه جهانی 
با آن صورت گرفت، باعث نگرانی زیادی برای انجام هر معامله جدید در آینده 

شده است، چرا که ممکن است به سرنوشت مشابهی در فقدان تضمین برای 
عدم تکرارش مواجه شود.

طی ماه جاری، ترامپ گفت که ایالات متحده »به دنبال آسیب رساندن 
به ایران نیست.« اما در ۲۰ مه )۳۰ اردیبهشت ماه(، ادعا کرد که اقتصاد ایران 

همچنان سقوط می کند و این برای مردم ایران بسیار ناراحت کننده است.
اینها شواهد واضحی هستند که ایالات متحده مصمم است که به مردم 
ایران آسیب برساند و این اقدام بر اساس قوانین بین المللی یک جنایت است. 
تحت چنین شرایطی، کدام ملت عاقلی به پیشنهاد آمریکا برای گفتگو اعتماد 

می کند؟
سیاست فشار حداکثری آمریکا علیه ایران شکست خورده است. هیچیک 
می توانم  من  و  است  نشده  برآورده  ترامپ  دولت  ناعادلانه  خواسته های  از 

اطمینان بدهم که سیاست فشار مؤثر نخواهد بود.
تنها  است؟  داشته  عملی  دستاورد  چه  حداکثری  فشار  سیاست  بعلاوه 
دستاوردش این بوده که ایالات متحده را در عرصه بین المللی منزوی کرده و 

شکاف بیشتری بین آمریکا و متحدانش ایجاد کرده است.
این سیاست همچنین باعث خشم و رنجش تمامی آحاد ایرانیان نسبت 
به ایالات متحده شده است. آری، تحریم های غیرقانونی به مردم ایران لطمه 

می زند، اما سیاست های ایران را تغییر نمی دهد.
اراده دیگران مقاومت  برابر تحمیل  ایرانیان همیشه در  تاریخ،  در طول 
کرده و برای هزاران سال دوام آورده اند. این واقعیت برای هر مورخی کاملًا 
روشن است. ایرانیان از زبان تهدید و ارعاب نفرت دارند و در عوض همیشه 

نشان داده اند که احترام را با احترام پاسخ می دهند.

فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به 
تهدیدات دشمن گفت: در راستای دفاع از منافع ملت برای هر وضعیتی آماده 

هستیم.
سردار سرلشکر پاسدار غلامعلی رشید در جلسه علنی صبح دیروز شنبه 
مجلس با اشاره به سالروز فتح خرمشهر و مقاومت مردم دزفول گفت: امروز ایران 
هر دو مؤلفه قدرت برای بازدارندگی را در اختیار دارد یکی نیروهای مسلح پرتوان 
و دیگری داشتن قدرت منطقه ای که همه متفکرین و استراتژیست های نظامی بر 

این دو مؤلفه برای جلوگیری از تهاجم خارجی صحه می گذارند.
ثبات  آمیز،  صلح  ایران  منطقه ای  سیاست های  و  اهداف  داد:  ادامه  وی 
بخش و در راستای حمایت از منافع ملت ایران و ملت های مظلوم منطقه است. 
امروز قدرت ایران در منطقه، مرکزیت جهان عرب و جهان اسلام را در برابر 
تهدیدات تروریستی داعش حفظ کرده است. ما عزت و بزرگی ملت عزیزمان 
را از درون خون و حماسه به دست آورده ایم و در راستای دفاع از منافع ملت 

برای هر وضعیتی آماده هستیم.
دوران  در  و سپاه  ارتش  فرماندهان  جانفشانی  به  اشاره  با  رشید  سردار 
رویارویی سرنوشت ساز  با  و  ما در موقعیتی خاص  یادآور شد:  دفاع مقدس 
در برابر زیاده خواهی آمریکایی ها و متحدین صهیونیستی و سعودی آنها قرار 
گرفته ایم این رویارویی به این دلیل سرنوشت ساز است که دشمن ما را در 

برابر جنگ و تسلیم مخیر قرار داده ما باید برای تصمیم گیری علاوه بر رصد 
تحولات پیش رو و آینده به ماهیت اقدامات دشمن از جمله در دوران دفاع 

مقدس توجه کنیم.
وی با اشاره به تلاقی سه گانه میان سالگرد خرمشهر، ماه رمضان و تهدیدات 
امنیتی سیاسی و اقتصادی دشمن اظهار کرد: در دوران مقدس، جنگ در شرایطی 
به ملت ایران تحمیل شد که مسئله ما استقرار نظام برآمده از انقلاب بود؛ کشور 
درگیر اختلافات سیاسی بود و آمادگی مناسب دفاعی وجود نداشت اما اگر ما 
درگیر اختلافات سیاسی نبودیم و نیروهای نظامیان آماده بودند دشمن جرات 
حمله پیدا می کرد؟ بنابراین امروز هم برای غلبه بر محاسبات و توهم دشمن به 
حضور مردم، انسجام سیاسی، باور به قدرت خدا و استفاده از تدبیر و هماهنگی در 

برابر دشمن نیاز داریم.
سردار رشید ادامه داد: ما خسارتهای حاصل از عدم آمادگی و غافلگیری در 
آغاز جنگ را به هوشیاری دائمی و برخورداری از آمادگی دفاعی و بازدارنده تبدیل 
کردیم، آسیب پذیری مردم در برابر تهاجم موشکی و هوایی دشمن را به قدرت 
پدافند هوایی تبدیل کردیم و امروز بهانه جویی در برابر موشک های دقیق و ناو زن 
ما به این دلیل است که می بینید ایران صاحب قدرت موشکی و مستقل است و 
دشمن از این سیاست و قدرت تحقق آن نگران است و نه شکل و حجم موشک و 

شعارهایی که روی آن نوشته شده که البته آن هم مهم است.

وی با بیان این که امروزه بحث درباره امنیت و ثبات در خلیج فارس و 
تنگه هرمز بدون در نظر گرفتن منافع ایران امکان پذیر نیست، تصریح کرد: 
دشمن درباره اراده ملت دچار اشتباه در محاسبه نشود ما فقدان پیمان های 
دفاعی و امنیتی با دیگر کشورها در آغاز جنگ را به قدرتهای مردمی تبدیل 
احتمالی  برابر جنگ های  در  ایران  ملت  برای  بازدارندگی  موجب  که  کردیم 

آینده شده است.
فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء ستاد کل نیروهای مسلح با بیان این که 
خرمشهر به عنوان یکی از مهمترین شهرهای اشغال شده ایران و با اقتدار نظامی 
ارتش، سپاه و بسیج آزاد شد، بر ضرورت توجه به درس های دفاع مقدس در شرایط 
کنونی تاکید کرد و گفت: باز پس گیری خرمشهر حاصل باز تولید قدرت جدید 
تهاجمی بود که امکان طراحی و استراتژی آزادسازی مناطق اشغالی را فراهم کرد. 
در واقع آن چه موجب فتح خرمشهر شد اگر قبل از جنگ وجود داشت یا موجب 
بازدارندگی دشمن از تهاجم به ایران می شد یا قوای نظامی دشمن در نقطه صفر 

مرزی با شکست مواجه می شد.
رشید در پایان با بیان این که تلاش دشمن ایجاد بی ثباتی در ایران از طریق 
عملیات روانی، تحریم و اقدامات تحریم آمیز است، خاطرنشان کرد: ما باید با 
انسجام حول محور رهبری و حمایت از دولتمردان برای پیمودن راه دشواری که 

پیش رو داریم با توکل به خدا برای آینده ایران و اسلام در کنار هم باشیم.

رییس قوه قضاییه:

دیوان محاسبات چشم بینای مجلس و مردم است

تختروانچی:تحریمهابهمردملطمهمیزند،اماسیاستهایایرانراتغییرنمیدهد

سرداررشید:برایهروضعیتیآمادههستیم
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ظریف: 
چرا باید به 
پمپئو  تماس 
که لحن 
توهین آمیزی 
دارد پاسخ دهم؟

سردار فدوی: 
 ناوهای آمریکایی 
به طور کامل تحت 
کنترل ارتش و 
سپاه هستند

وزیر امور خارجه کشورمان اخیرا درباره راهکار گفت وگوی 
دیپلماتیک برای حل بحران های میان آمریکا و ایران اظهار کرده 
است که این امکان وجود ندارد. وی همچنین از لحن توهین آمیز 

پمپئو علیه خود انتقاد کرد.
خارجه  امور  وزیر  ظریف،  محمدجواد  رویترز،  گزارش  به 
ایران در گفت وگویی با رویترز، درباره این که آیا مثل سه سال 
پیش که موضوع بازداشت ملوانان آمریکایی از طریق گفت وگوی 
چند دقیقه ای بین ایران و آمریکا حل شد، امروز هم بحران های 
گفت وگوی  طریق  از  سرعت  به  می تواند  ایران  و  آمریکا  میان 
این   ( از  نه، چگونه می توان  نه، گفت:  یا  دیپلماتیک حل شود 

گونه بحران ها( جلوگیری کرد؟

وی درباره احتمال گفت وگو با پمپئو گفت: پمپئو هر بار که 
درباره ایران صحبت می کند، به من توهین می کند. چرا باید به 

تماس تلفنی او پاسخ بدهم؟
به گزارش ایسنا، به دنبال اقدام متقابل ایران برای کاهش 
سطح تعهدات برجامی خود، دونالد ترامپ اعلام کرد که تمایل 
دارد روزی با ایران گفت وگو کند. از آن پس نیز مقامات کابینه 
هر  در  را  آمریکا  جدید  موضع  این  پمپئو  مایک  جمله  از  وی 

فرصتی بیان کرده اند.
امورخارجه  وزیر  ظریف  جواد  محمد  ایسنا،  گزارش  به 
کشورمان اخیراً در گفت وگوی اختصاصی خود با شبکه خبری 
سی ان ان با انتقاد از خروج آمریکا از برنامه جامع اقدام مشترک 

]برجام[ اظهار داشت: ما ]در برجام[ با حسن نیت عمل کردیم 
گفت وگو  زده اند  تعهداتشان  زیر  که  کسانی  با  نمی خواهیم  اما 

کنیم.
ظریف تصریح کرد: ما تسلیم تهدید نمی شویم. ایران هرگز 
تحت فشار مذاکره نمی کند. شما نمی توانید ایرانی ها را تهدید 
کنید و سپس از آنها انتظار تعامل داشته باشید. راه درست برای 

این کار احترام است، نه تهدید.
دونالد  با  ایران  که  کرد  تاکید  ایران  پایه  بلند  مقام  این 
مگر  شد  نخواهد  مذاکره  وارد  آمریکا  جمهور  رئیس  ترامپ، 
تهران  به  برجام  در  تعهداتش  اجرای  با  کشور  این  اینکه 

بگذارد. احترام 

سردار دریادار پاسدار علی فدوی جانشین فرمانده کل سپاه درباره 
حضور ناوهای آمریکایی در منطقه گفت: امروز و در زمان حاضر کمترین 
تعداد ناوهای آمریکا و هم پیمانانش در خلیج فارس مستقر هستند. این 
در حالی است که در گذشته بیش از ۳۰۰ فروند ناو آمریکایی و از ۹ 

فروند ناو هواپیمابر ۵ فروند ناوهواپیمابر در خلیج فارس مستقر بودند. 
سردار فدوی گفت: این ناوها هم قابلیت عملیاتی ندارند و کاملا در 

کنترل نیروهای عملیاتی ارتش و سپاه هستند.
سردار دریادار پاسدار علی فدوی جانشین فرمانده کل سپاه درباره 
حضور ناوهای آمریکایی در منطقه اظهار کرد: امروز و در زمان حاضر 
کمترین تعداد ناوهای آمریکا و هم پیمانانش در خلیج فارس مستقر 

هستند. این در حالی است که در گذشته بیش از ۳۰۰ فروند ناو 
آمریکایی و از ۹ فروند ناو هواپیمابر ۵ فروند ناوهواپیمابر در خلیج فارس 
مستقر بودند.وی ادامه داد: در آن شرایط نه تنها رزمندگان ما خوف به 
دل راه نمی دادند بلکه باعث خوف و هراس آن ها می شدند. مسئله حضور 
ناوهای آمریکایی در دوران کنونی هم مسئله مهمی نیست و این ناوها 
هم قابلیت عملیاتی ندارند و کاملا در کنترل نیروهای عملیاتی ارتش و 

سپاه هستند.
سردار فدوی با اشاره به احاطه نیروهای مسلح کشورمان در خلیج 
فارس تاکید کرد: سال هاست که این احاطه وجود دارد به نحوی که 
آن ها برای حرکت در خلیج فارس و تنگه هرمز حتما باید با نیروهای 

مستقر کشورمان در شمال تنگه هرمز مکالمه کرده و اجازه عبور بگیرندو 
توانایی نزدیک شدن به آب های ساحلی ما را ندارند.

وی افزود: چند سال قبل ایده ای به ذهن دوستان رسید که اینجا 
خلیج فارس و هر کسی که قصد عبور از آن را دارد باید به زبان فارسی 
صحبت کند. اکنون تمام ناوهایی که در منطقه هستند به زبان فارسی 
صحبت می کنند و این به معنای اقتدار است البته این مکالمات هم 

چندین بار در تلویزیون پخش شد.
جانشین فرمانده کل سپاه در پاسخ به سوالی مبنی بر برگزاری 
رزمایش در سال جاری تاکید کرد: نیروهای مسلح طبق برنامه هر سال 

رزمایش های مختلف را برنامه ریزی و اجرا می کنند.


